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 Närvarande: 

 Ordinarie 
 Hans-Kristian Skaag, Föglö kommun  

 Kai Söderlund, Mariehamns stad 

 Mikael Wennström, Landskapsregeringen 

 Åsa Mattsson, Jomala kommun 
 Erika Gottberg, Saltviks kommun 

 Suppleanter 

 Erik Nordback, Sunds kommun 

 Johan Willstedt, Lemlands kommun 
 Sakkunniga 

 Christian Nordas, Ålands Vatten Ab  
 David Ståhlman, protokollförare 

 

 Frånvarande: 

 Emma Saarela, Eckerö kommun 

 Erik Brunström, Finströms kommun 

  

 

 §143 

Ordförande öppnade mötet. 

 

§144 

Godkännande av mötesagendan efter tillägg i 153§. 

 

§145 

Styrgruppsmedlemmar. 

Erika Gottberg flyttas från suppleant till ordinarie i styrgruppen. 

Planläggare Åsa Mattsson blir ordinarie i styrgruppen, Magnus Nordin blir 

hennes personliga suppleant. 

Ordinarie styrgruppsmedlem Erik Brunström tilldelas personligt suppleant 

genom planerings- och utvecklingschef Aron Lundström. 

 

§146 

Föregående protokoll godkändes. 
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§147 
VA-planarbetet. 

 Status VA-utvecklingsplaner. 

Inkommit vid deadline 15 juni 2017: 

Mariehamn, DS skickat mindre återkoppling. 

Eckerö, DS skickat medel återkoppling. 

Hammarland, DS skickat större återkoppling. 

Saltvik, DS skickat medel återkoppling. 

Föglö, DS skickat mindre återkoppling. 

Kökar, DS skickat större återkoppling. 

 

Inkommit efter deadline: 

Geta, 31.07 

Vårdö, 10.08 

 

Kvarstår: 

-Jomala, basen lagd sommaren 2017, inväntar återkoppling. 

-Lemland, halvfärdig. Klargörs 30.08. 

-Lumparland, inte påbörjad. 

-Finström, långt kommen, inte färdigställd. 

- Sund, inlämnad volymberäkningsunderlag och tidsplan till juni 2018. 

Påbörjar textdel november 2017. 

-Sottunga, halvfärdig. Klargörs 29.08. 

-Kumlinge, påbörjas i juli 2017, meddelat klar i oktober. 

-Brändö, oklar status. Begärt stöd 15.08. 

  

Uppgifter och kommunala VA-utvecklingsplaner har inte inkommit som 

förväntat. Styrgruppen frågade om det finns tillräckligt med uppgifter att 

uppskatta framtida VA-volymer vilket bör vara av prioritet. DS förklarade 

att det finns för några men inte alla. För dem som inte lämnat in underlag 

för kommunens framtida VA-volymbehov får DS i uppdrag att åter begära 

in av ansvarig tjänsteman. Det konstaterades att utbyggnadsplaner 

påverkar beräkning av avloppsvolymer. Vattenvolymer är lättare 

uppskatta eftersom ledningsnätet redan är välutbyggt på fasta Åland. JW 

föreslog att sammanställningen av VA-plan nu ska prioritera anslutna till 

Lotsbroverket och Ålands Vatten. Det är sekundärt att ha fokus på enskilda 

avlopp då det är en egen kommunal angelägenhet menade han. 

Enligt CN måste det finnas tid att titta på de stora penseldragen i VA-plan, 

behöver finnas ett helhetstänk. CN vill ännu att övriga vattenbolag träffas 

för att få reda i framtida utveckling, bla. om Tjenan kan komma gå upp i 

Bocknäs Vatten. Ledningsnät som sammanställs digitalt i karta behöver 

utvecklas för kunna användas som underlag att hitta effektivast sätt att 

åtgärda problem. Vi måste veta var ledningarna går, idag finns vita fläckar 

på kartan fast vi vet att husen har vattenförsörjning fortsatt CN.  
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§147 forts. 

 

Vattenförbrukningen inom Ålands Vatten har gått ner 5 % jämfört med 

ifjol men vattennivån är ändå är lika låg. Är det viktigare att spara vatten 

än att starta nya vattentäkter? Finns tillräckliga volymer för 

utbyggnadsplaner? Sådana frågeställningar behöver komma fram i VA-

planarbetet. Det räcker med att ta fram enskildas uppgifter för 

kommunerna enligt CN. KS meddelade för Mariehamns del att 

volymmängder och specialarbeten är önskvärda att ta del av. 

 

 Status VA-kartor. 

 

DS visade exempel på resultatet av sommarens kartarbete som gjorts 

tillsammans med Ålands Vattens extraresurs Carolin Georges. 

Styrgruppen ansåg att kartan, den första VA-sammanställningen i sitt slag, 

är en bra början och kom med kompletteringsförslag samt önskemål. 

Styrgruppen fick bl.a. se en karta över registrerade EA i Föglö GIS-

kopplade till en översiktskarta. KS efterfrågade en trappstegsmodell på när 

det blir break even för att få fler EA att gå ihop.  Enligt JW är det omöjligt 

att få till stånd. KS undrade om det inte är där kommunen kan komma in 

med regler och planering. Enligt JW kan det fungera i praktiken om 

kommunen bygger gemensamhetsanläggningen och sköter driften. Men 

det får inte vara mycket dyrare än vanliga VA-taxor. JW menade att det 

kommer krävas skattesubventioner för att hålla ner kostnaden. ÅM 

berättade att Jomala gjorde upp utbyggnadsplan för avlopp i kommunen 

baserat på fastighetsägarnas önskemål, som sedan förverkligades. CN vill 

se samlad information om skötselkrav för att få EA att fungera, samt 

incitament som skapar intresse att hitta gemensamma lösningar. MW 

meddelade att VA-lagstiftningsgruppen kommer jobba vidare med dessa 

frågeställningar. 

 

 Utkast VA-plan till nästa möte. 

MW föreslog att en disposition över VA-planens innehåll presenteras nästa 

möte som styrgruppen får ge input på. Styrgruppen gav direktiv att pausa 

pågående datainsamling från kommunerna och koncentrera arbetet på 

sammanställning av befintliga uppgifter i VA-plan. 

 

§148 

Kommundirektörmötet 16 juni. 

Genomgång av vad som sades, se bilaga 13. 
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§149 

Projektansökningar. 

A. VA-plan 2018. 

B. Samarbetsprojektet EA-register. 

- Förslag kostnadsfördelning, se bilaga 14. 

- Formell förfrågan till kommunerna. 

- Vad förväntas av kommunerna år 2018. 

 

Projektförslagen presenterades. Styrgruppen beslutade att CN, DS och 

MW skriver ihop en formell förfrågan till kommunerna som skickas ut 

innan nästa styrgruppsmöte. 

 

§150 

Möte Gunell på ÅV. 

MW kommer bestämma datum och meddelar styrgruppen. 

 

 

§151 

Diskussion – Är principen för kostnadstäckning skälig? 

- LL (1979:29) om allmänna vatten- och avloppsverk §13 

- LL (1974:23) om avlopps- vattenavgift §5 

- Bocknäsnyheten. 

 

Bordlades till nästa styrgruppsmöte. 

 

 

§152 

Tidsplan fram till nästa styrgruppsmöte. 

Uteblev pga tidsbrist. 

 

§153 

Övrigt. 

MW informerade att Miljöbyrån haft en tillfälliga utredare under 

sommaren som gjort sammanställning över olika enskilda 

avloppslösningar. MW skickar ut materialet till styrgruppen och 

presenterar det under nästa styrgruppsmöte. 

 

§154 

Kommande möten. 

Tolfte styrgruppsmötet hålls tisdag 19 september kl. 13:15 på ÅV. 

Trettonde styrgruppsmötet hålls tisdag 10 oktober kl. 13:15 på LR. 

Fjortonde styrgruppsmötet hålls tisdag 7 november kl. 13:15 på ÅV. 

 

§155 

Mötet avslutas. 
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Bilagor 

13. Mötesunderlag kommunförbundet 160617 

14. Prel kostnadsförslag samarbetsprojekt 

 


